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Gmina Zaniemyśl 

Sesja Rady Gminy 

RG.0002.25.2018-2023 

Protokół nr XXV/2020 

XXV Sesja Rady Gminy w dniu 26 października 2020 r. 

Obrady rozpoczęto 26 października 2020 r. o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:31 tego 

samego dnia 

Obecni: 

1. Bartosz Biskup 

2. Justyna Dąbrowska 

3. Alina Frąckowiak 

4. Katarzyna Gomułkiewicz 

5. Tomasz Grabowski 

6. Jerzy Grześkowiak 

7. Jolanta Jóźwiak 

8. Paweł Kurpik 

9. Zbigniew Łyszczarz 

10. Marek Stroiwąs 

11. Ewa Wiatr-Gawlak 

Nieobecni:  

1. Kamila Kołacka 

2. Michał Marciniak 

3. Bartłomiej Mieloch 

4. Ewaryst Pankowski 
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w posiedzeniu wzięło udział 11 Radnych, lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 

protokołu 

1. Otwarcie posiedzenia, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, dzień dobry, otwieram XXV sesję Rady Gminy 

Zaniemyśl, bardzo serdecznie witam Komisarza Pana Jana Sulanowskiego, który będzie pełnił 

obowiązki, czy funkcję Wójta Gminy Zaniemyśl, Panie Wójcie był Pan najbardziej wyczekiwaną 

osobą już od dwóch miesięcy, nie było miejsca, gdzie nie pytano nas czy już mamy Komisarza, czy już 

taka osoba się pojawiła, dzisiaj bardzo serdecznie Pana witamy w imieniu radnych i w imieniu 

urzędników, a także wszystkich mieszkańców gminy Zaniemyśl i liczymy na dobrą współpracę, zanim 

przejdę, oczywiście Witam Panie i Panów Radnych, Panią Sekretarz, Panią Martę Tomys, Radcę 

Prawnego gminy Zaniemyśl Pana Marka Grzelaka, a także pracowników, którzy obsługują naszą 

dzisiejszą sesję, zanim przejdę do przedstawienia porządku obrad przeczytam informacje dotyczące 

dzisiejszej sesji, stoliki i miejsca na sali sesyjnej rozmieszczone są w odpowiedniej odległości od 

siebie, dostępne są odpowiednie płyny dezynfekujące, sala została przygotowana odpowiednio, stoły 

krzesła i mikrofony zdezynfekowane, będziemy starać się ograniczyć do minimum bezpośredni 

kontakt, proponuje się, żeby osoby które nie będą posiadały przed sobą mikrofonu zabierały głos                       

z mównicy, osoby, które są chore, które są w grupie osób ryzyka lub mogą czuć się zagrożone, decyzję  

o uczestnictwie w sesji podejmują indywidualnie, proszę o rozważną odpowiedzialną decyzję w tych 

sprawach, proszę wszystkich Państwa radnych o zrozumienie powagi sytuacji, Panie i Panowie sołtysi 

zostali poinformowani o obradach i wraz z mieszkańcami zostali zaproszeni do śledzenia przebiegu 

sesji na kanałach YouTube, odczytam wniosek skierowany do Przewodniczącej Rady Gminy 

Zaniemyśl z dnia 19 października 2020 roku, w związku ze zwołaniem dzisiejszej sesji, tak jak dwie 

poprzednie sesje, ta sesja jest również sesją nadzwyczajną zwołaną przez ¼ ustawowego składu miny 

Zaniemyśl, wniosek do Przewodniczącej Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 19 października 2020 roku  
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do wniosku został załączony porządek obrad oraz przedmiotowe uchwały, odczytam porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

3. Przyjęcie protokołu z XXIV sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

4. Informacje z działalności międzysesyjnej 
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5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Zaniemyśl za poprzedni rok szkolny. 

8. Oświadczenie Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie wniosku Prokuratury Rejonowej w Środzie 

Wielkopolskiej o zmianę uchwały Rady Gminy Zaniemyśl Nr XIII/106/2004 z dnia 15 marca 2004 r. 

w sprawie uchwalenia statutów Sołectw Gminy Zaniemyśl zmienioną uchwałą Rady Gminy 

Zaniemyśl Nr II/14/2018 z dnia 3 grudnia 2018 r. w sprawie zmiany statutów Sołectw Gminy 

Zaniemyśl. 

9. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie skargi na działanie Wójta Gminy Zaniemyśl; 

2) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2020; 

3) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl. 

10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Zamknięcie sesji. 

 

czy Państwo radni i Pan Wójt chcielibyście wnieść zmiany do zaproponowanego porządku obrad? 

jeżeli nie, to przechodzimy do punktu drugiego czyli stwierdzenie kworum radnych 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, na podstawie obecności Państwa radnych na 

dzisiejszej sesji stwierdzam, że w obradach bierze udział dziesięcioro radnych, co stanowi liczbę 

odpowiednią do podejmowania prawomocnych uchwał czyli mamy kworum 

3. Przyjęcie protokołu z XXIV sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, czy zapoznaliście się Państwo z protokołem                  

i czy ewentualnie chcecie wnieść jakieś poprawki do protokołu? nie widzę zgłoszeń do poprawy 

protokołu, a zatem rozpoczniemy głosowanie 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z XXIV sesji Rady Gminy Zaniemyśl.  

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 
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Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-

Gawlak 

NIEOBECNI (5) 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski 

 

w tej chwili na sali sesyjnej mamy już 11 radnych 

 

4. Informacje z działalności międzysesyjnej 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, bardzo proszę, w punkcie czwartym                            

o informację z działalności międzysesyjnej, te informacje przedstawi Pan Wójt Jan Sulanowski 

 

Wójt Jan Sulanowski, dzień dobry Państwu, witam bardzo serdecznie wszystkich mieszkańców 

gminy Zaniemyśl, którzy się łączą poprzez Internet z nami, chciałbym się na początku przedstawić 

nazywam się Jan Sulanowski,  22 października zostałem wyznaczony przez Pana Premiera do 

pełnienia funkcji Wójta Gminy Zaniemyśl do czasu ślubowania nowego wójta wyłonionego w drodze 

wyborów, na samym początku chciałbym bardzo serdecznie podziękować Radzie Gminy, urzędnikom 

naszego urzędu oraz pracownikom jednostek samorządowych za to, że w czasie nieobecności wójta                   

w gminie, ta gmina dalej funkcjonowała tak, że bardzo Państwu za to dziękuję, no i kilka słów dalej                 

o mnie, mam 38 lat, mieszkam w Poznaniu, mam wykształcenie wyższe, ukończyłem filologię polską 

na Uniwersytecie imienia Adama Mickiewicza w Poznaniu, zawodowo jestem związany z Pocztą 

Polską, jeżeli zaś chodzi o taką działalność publiczną, moje doświadczenie rozpoczęło się od pracy                   

w biurze poselskim, byłem również radnym osiedlowym na osiedlu Świerczewo oraz byłem radnym 

miejskim w Poznaniu, gdzie zasiadałem w różnych komisjach, między innymi w Komisji Rewizyjnej, 

Komisji Budżetu, Komisji Oświaty, Komisji Kultury, Komisji Ochrony Środowiska, także miałem 

okazję brać szereg informacji na temat funkcjonowania samorządu, a jeżeli chodzi o gminę Zaniemyśl 

to mam tutaj same dobre wspomnienia, m.in. w szkole średniej mieliśmy tutaj dwa wyjazdy 

integracyjne, dwa wyjazdy klasowe, wielokrotnie byłem i odwiedzałem Wyspę Edwarda, bitwę 

morską, naprawdę bardzo się cieszę, że tutaj mogę sprawować tę funkcję, uważam, że to jest bardzo 

duże wyróżnienie i też bardzo duża odpowiedzialność, i życzę sobie i Państwu bardzo dobrej 

współpracy, przejdźmy może do informacji na temat tego, co się działo w okresie między sesjami, 

działając na podstawie art. 24 h ust. 6 i 12 ustawy o samorządzie gminnym Wójt Gminy Zaniemyśl 

dokonał analizy oświadczeń majątkowych sekretarza, skarbnika gminy, kierowników jednostek 

organizacyjnych gminy oraz osób wydających decyzje administracyjne, łącznie 22 osoby zobowiązane 
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do złożenia oświadczeń majątkowych wójtowi złożyły je w ustawowym terminie do 30 kwietnia 

bieżącego roku według stanu na dzień 31 grudnia 2019, nie będę tutaj czytał wszystkich informacji, 

Naczelnik Urzędu Skarbowego w Środzie Wielkopolskiej w piśmie z dnia 20 października 

dotyczącym analizy przesłanych mu oświadczeń majątkowych stwierdza, że w toku przeprowadzonej 

analizy uchybienia miały w większości charakter formalny, a przedstawione wnioski winny posłużyć 

do wyeliminowania nieprawidłowości oświadczeniach majątkowych na lata następne, jednocześnie 

informacja, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym Pan Wójt Urbas był również zobowiązany 

do złożenia Wojewodzie Wielkopolskiemu swojego oświadczenia majątkowego wraz z kopią PIT, na 

dzień dzisiejszy Wojewoda Wielkopolski nie przesłał jeszcze informacji o wyniku analizy 

oświadczenia Pana wójta, dziękuję Pani Sekretarz za przygotowanie tej informacji, jeżeli chodzi                     

o kwestie oświatowe, Szkoła Podstawowa w Zaniemyślu, 9 października uczniowie brali udział                        

w biciu rekordu w akcji międzynarodowego miesiąca bibliotek szkolnych i kampanii społecznej Cała 

Polska Czyta Dzieciom, uczniowie czytali książki podczas przerw między lekcjami,                               

11 października wolontariusze wzięli udział w akcji sadzenia żonkili w ramach wsparcia hospicjum 

imienia Piotra Króla w Środzie Wielkopolskiej, 9 października podczas mistrzostw powiatu 

sztafetowych biegach przełajowych reprezentacje szkoły zdeklasowały pozostałych uczestników 

meldując się na najwyższych stopniach podium, Szkoła Podstawowa w Śnieciskach, 13 października 

był apel z okazji Dnia Edukacji Narodowej, w październiku we wszystkich klasach realizowano 

projekt edukacyjny o świętym Janie Pawle II, od 10 do 25 października zrealizowano również projekt 

pod tytułem Europejski Tydzień Kodowania,  uczniowie klas od 4 do 8 wzięli udział w ogólnopolskim 

konkursie z tabliczki mnożenia,  Przedszkole Samorządowe w Zaniemyślu, 5 października nastąpiło 

podsumowanie programu warsztatów ekologicznych kochajmy pszczoły, 20 października w związku 

ze stwierdzeniem koronawirusa na terenie Przedszkola nastąpiło zawieszenie zajęć dla wszystkich 

grup do dnia dzisiejszego, do 26 października, aktualnie zawieszenie w przypadku trzech grup zostało 

już przesunięte do dnia 29 października, a w przypadku dwóch pozostałych grup sytuacja nie jest 

pewna i na razie nie wiadomo, czy po odbyciu kwarantanny przedszkole zacznie działać na nowo, 

choćby dla jednej grupy przedszkolaków w dniu 27 października, Szkoła Podstawowa w Pigłowicach, 

w październiku odbyły się w szkole akcje charytatywne na rzecz ucznia Antoniego Podrzyckiego 

organizowane przez rodziców w Platformie Się pomaga, a także przez dyrektora i nauczycieli, w tym 

okresie uczniowie wspomagali również średzkie hospicjum, a także uczestniczyli w konkursie 

organizowanym przez KRUS Bezpiecznie na wsi, od dziś wszyscy uczniowie klas od 4 do 8 szkoły 

podstawowej w związku z epidemią koronawirusa rozpoczęli pracę w systemie zdalnym, 14 

października w związku z Dniem Edukacji Narodowej w siedzibie urzędu gminy Zaniemyśl nastąpiło 

uroczyste wręczenie nagród wójta gminy Zaniemyśl czterem wyróżniającym się nauczycielom 

pracującym w gminnych jednostkach oświatowych, dziękuję Panu Kropińskiemu - inspektorowi, za 
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przygotowanie tej informacji, jeżeli chodzi o inwestycje bardzo krótko, rozpoczęto prace związane                    

z przejściem dla pieszych w okolicy ulicy Średzkiej i Akacjowej, jeżeli chodzi o naszą Bibliotekę 

Publiczną jest bardzo dużo informacji, w czwartej edycji głosowania na Biblioteczną Różę 

Czytelników, czyli najlepszą książkę zaniemyskiej placówki, zdaniem samych czytelników 

zwyciężyły 4 pozycje, nagrodziliśmy też trzy czytelniczki za udział w głosowaniu, Biblioteka 

przyłączyła się do ogólnopolskiej kampanii społecznej Fundacji Zaczytani, czyli wielkiej zbiórki 

książek, która trwała od 8 września do 11 października, w placówce zaniemyskiej stworzono punkt 

otwarty zbiórki książek, razem zebrano 151 pozycji książkowych, w dniu 17 października przekazano 

je do Poznania do magazynu tej fundacji, paczki z książkami trafią do szpitali, hospicjów, domów 

dziecka, domów seniora świetlic środowiskowych, centrów krwiodawstwa lub domów samotnej matki, 

20 października odbyło się czwarte spotkanie plenerowe Dyskusyjnego Klubu Książki działającego 

przy bibliotece, Biblioteka zaniemyska po raz trzeci bierze udział w odsłonie akcji społecznej Mała 

Książka Wielki Człowiek, projektu realizowanego przez Instytut Książki w ramach ogólnopolskiej 

kampanii promującej czytelnictwo, od 10 września można pobrać w placówce bibliotecznej bezpłatną 

wyprawkę czytelniczą dla każdego przedszkolaka od trzech do sześciu lat, z roczników 2014 - 2017, 

zakupiono i opracowano dotychczas 84 pozycje książkowe o wartości 2.868,00 złotych,                            

w ramach programu wieloletniego Narodowego Programu Rozwoju Czytelnictwa priorytet jeden, 

zakup nowości wydawniczych do bibliotek publicznych ze środków finansowych Ministra Kultury                    

i Dziedzictwa Narodowego pochodzących z budżetu państwa, informujemy iż dla naszej placówki 

została zaplanowana dotacja w wysokości 4.846,00 złotych, to są informacje z biblioteki, i na sam 

koniec, jeżeli chodzi o funkcjonowanie urzędu to warto o tym wspomnieć, że ze względu na rosnącą 

skalę zachorowań na COVID 19 Urząd jest czynny od poniedziałku do piątku w godzinach od 7:00 do 

16:00, biuro podawcze od poniedziałku do piątku w godzinach od 10:00 do 16:00, jeżeli chodzi                          

o kontakt z pracownikami merytorycznymi trzeba się umówić telefonicznie z jednodniowym 

wyprzedzeniem, pracownicy urzędu stanu cywilnego są do dyspozycji w czasie pracy urzędu, 

natomiast jeżeli chodzi o system pracy został wprowadzony rotacyjny system pracy, gdzie pierwsza 

zmiana pracuje w godzinach od 7:00 do 11:00 i później od 11:00 do 12:00 jest taka przerwa                              

w dezynfekcję i potem przychodzi druga zmiana od 12:00 do 16:00, bardzo Państwu dziękuję to są 

wszystkie informacje 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, bardzo dziękuję, czy Państwo radni mają 

pytania do przedstawionej informacji 
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Radny Tomasz Grabowski,  ja mam tylko jedno pytanie a propos zdalnego nauczania bo weszliśmy 

dzisiaj w tryb zdalnego nauczania i czy wszystkie dzieci mają zabezpieczone sprzęty, tak jak ostatnio 

wypożyczaliśmy ze szkoły, 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska,  proszę o odpowiedź Panią Sekretarz 

 

Sekretarz Gminy Marta Tomys, mogę powiedzieć z doświadczenia jako rodzic jak zostało to 

zorganizowane w jednej placówce, to znaczy, myślę że we wszystkich pozostałych wyglądało to 

dokładnie tak samo, wychowawcy wykonywali telefony przez weekend, czy jest zapotrzebowanie                    

w zakresie nieposiadania tego sprzętu, uprzedzę pytania, nie było pytań o Internet, o dostępność do 

Internetu, natomiast myślę że jeżeli chodzi o sprzęt nie będzie z tym problemu, dlatego że szkoły już 

wcześniej mówiły o tym, że nie dosyć, że będą wypożyczać sprzęt, który mamy zakupiony ze Zdalnej 

i Zdalnej Plus to również w grę wchodzi sprzęt, który obecnie jest,znaczy, był wcześniej już na stanie 

szkół, także nie sądzę, żeby tutaj jeżeli chodzi o sprzęt był jakikolwiek problem 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, dziękuję bardzo, czy jeszcze jakieś pytania? 

jeżeli nie to bardzo dziękuję Panu Wójtowi za przedstawienie informacji, przechodzimy do punktu 

piątego interpelacji zapytania radnych 

 

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, żaden z Państwa radnych nie zgłosił woli 

wniesienia interpelacji bądź zapytania, a zatem przechodzimy do punktu szóstego 

 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, odpowiedzi na interpelacje i na zapytania 

radnych, ten punkt wyczerpuje się samoczynnie, dlatego że na poprzedniej sesji i w okresie 

międzysesyjnej nie wpłynęły żadne interpelacje czy zapytania 

 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Zaniemyśl za poprzedni rok szkolny. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, kolejny punkt, punkt siódmy, informacje                             

o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Zaniemyśl za poprzedni rok szkolny, bardzo proszę 

Panią Sekretarz, Panią Martę Tomys o przedstawienie tej informacji 
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Sekretarz Gminy Marta Tomys, dzień dobry, witam Państwa bardzo serdecznie, tak jak co roku do 

końca października zgodnie z ustawowymi wymogami organ wykonawczy jest zobligowany do 

przedstawienia informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym poprzednim, 

obecnie mówimy o roku 2019-2020, od razu na wstępie powiem, że z uwagi na sytuację będę się 

starała mówić zwięźle i będzie to informacja nie na tyle szeroka jak była w poprzednich latach, proszę 

o wybaczenie, natomiast będzie ta informacja pełna wraz z prezentacją umieszczona już w dniu 

jutrzejszym na stronie internetowej i na Facebooku, będzie się można też z nią zapoznać, zapewniam, 

że w tej ogólnej informacji, tej dużej informacji, którą opracowujemy również na Państwa potrzeby 

jest wiele ciekawych informacji właśnie o tym co zostało zrobione w oświacie w zeszłym roku, mimo, 

że był to rok dla nas bardzo trudny i naprawdę wyjątkowy, no, ale mimo wszystko wiele rzeczy udało 

się jeszcze tak wykonywać w normalnym trybie, woli uporządkowania, chciałabym też przekazać, że 

informację, którą obecnie Państwo widzicie i ta informacja ogólna została przygotowana przez 

Centrum Usług Wspólnych na podstawie sprawozdań z Systemu Informacji Oświatowej na dzień 30 

września 2019, sprawozdań z wykonania budżetu gminy Zaniemyśl za rok 2019 i planu na 2020, 

arkuszy organizacji pracy szkół i przedszkoli prowadzonych przez gminę Zaniemyśl i analizę 

wyników sprawdzianu ośmioklasisty przez Okręgową Komisję Egzaminacyjną w Poznaniu oraz 

Centralną Komisję Egzaminacyjną, do tego były jeszcze inne źródłowe dokumenty, na których 

pracujemy i informacje przekazane przez dyrektorów szkół i dyrektora przedszkola, to tak w ramach 

wstępu, przejdę teraz do prezentacji, którą dla Państwa przygotowaliśmy, jeżeli chodzi o organizację 

oświaty na terenie gminy Zaniemyśl w roku 2019-2020 w stosunku do roku poprzedniego nie nastąpiły 

żadne zmiany, cały czas dysponujemy tymi samymi placówkami, my jako gmina, ale również 

stowarzyszenia i osoby fizyczne jak Państwo widzicie prywatne Niepubliczne Przedszkole Akuku                    

w Łęknie, Niepubliczne Przedszkole Artystyczno-Językowe Kreatywne Brzdące w Zaniemyślu,  

Stowarzyszenia, które prowadzą również placówki to Wuchta Wiary i Stowarzyszenie na rzecz 

rozwoju oświaty i kultury na wsi, to są te placówki, które tutaj mamy wymienione, mamy szkoły 

podstawowe, mamy przedszkola, niepubliczne przedszkola i prywatne, oddziały przedszkolne                          

w szkołach podstawowych i w przedszkolach w roku szkolnym 2019-2020, tutaj widzimy, że ten 

podział na tym białym tle jest dość taki niewyraźny, ale chcieliśmy pokazać, że do zerówek 

uczęszczało 87 dzieci, a poniżej zerówek mieliśmy 227 dzieci, razem 314, liczby uczniów w kolejnych 

oddziałach w danych placówkach Państwo macie tutaj przedstawione po prawej stronie, i chciałabym 

tutaj dodać, że w zeszłym roku jesteśmy szczęśliwą gminą, dlatego że mamy więcej miejsc 

przedszkolnych niż jest zapotrzebowania, jedyną placówką, która jest rzeczywiście obłożona w stu 

procentach to jest Przedszkole Samorządowe, pozostałe placówki dysponowały jeszcze miejscami, tak 

że myślę, że w przyszłym roku będzie dokładnie tak samo wyglądało, następny slajd - oddziały, 
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uczniowie szkół podstawowych w roku szkolnym 2019-2020, w Szkole Podstawowej w Zaniemyślu 

podstawowych oddziałów mieliśmy 23, z liczbą uczniów 451, jak Państwo widzicie średnio na klasę, 

na oddział przypadało około powiedzmy 20 uczniów, w Szkole Podstawowej Śnieciskach na                           

8 oddziałów 87 dzieci, około jedenastu, w Szkole w Pigłowicach 9 oddziałów, 130 dzieci około 14, no 

i ogółem wyglądało to tak, że w szkołach podstawowych mieliśmy na 40 podstawowych oddziałów 

668 uczniów, w tym raporcie głównym tutaj tego slajdu nie ma, ale w raporcie głównym, który 

Państwo też możecie sobie obejrzeć, jest taki wykres, który obrazuje wzrost lub spadek liczby uczniów 

w danej placówce, i właściwie to zrobiliśmy takie podsumowanie od roku szkolnego 2017-18 aż do 

19-20, i  wygląda to w ten sposób, że nieznaczny wzrost liczby uczniów jest w Szkole Podstawowej                                   

w Śnieciskach, nieznaczny spadek liczby uczniów w Szkole Podstawowej w Pigłowicach i dość spory 

spadek liczby uczniów w Szkole Podstawowej w Zaniemyślu, następny slajd proszę, liczba nauczycieli 

i etatów według stopnia awansu zawodowego, tutaj Szanowni Państwo wygląda to w ten sposób, że 

podsumować to można tak, najwięcej nauczycieli w gminie jest na stopniu awansu jako mianowani, 

razem szkole podstawowej nauczycieli było 55 na 53,49 etatu, w Szkole w Śnieciskach 20,                              

w Przedszkolu Samorządowym 10, razem w gminnych jednostkach 85, na niecałych 75 etatach, 

natomiast Szkoła Podstawowa w Pigłowicach, to taki szczególny przypadek tego nie sumowaliśmy, 

ponieważ tam Państwo nie pracują na karcie nauczyciela tylko na kodeksie pracy, tak, że 

wskazywaliśmy pełno i niepełno etatowców, i teraz może taką rzecz jeszcze powiem z tego głównego 

raportu, którą warto tutaj wskazać, że w Szkole Podstawowej w Zaniemyślu na jeden etat 

nauczycielski przypadało 8,4 ucznia, w Śnieciskach 7,9 ucznia i w Przedszkolu Samorządowym 13,8 

ucznia, pracownicy administracji i obsługi w jednostkach oświatowych, mamy 28 pracowników 

obsługi i administracji, i  teraz taki ciekawy element, który też chcę Państwu przedstawić, na jeden etat 

administracyjnej obsługi w Szkole Podstawowej w Zaniemyślu przypada 301 uczniów, na 

administrację, w Śnieciskach 194, w Przedszkolu Samorządowych no to właściwie wszyscy pod 

obsługę Pani dyrektor, bo ona się zajmuje tymi sprawami administracyjnymi i w Pigłowicach też 

porównywalnie 149, jednak dużo mnie mniej niż w Szkole Podstawowej w Zaniemyślu, ale nadal jest 

to około od 150 powiedzmy do 300, natomiast jeżeli chodzi o obsługę, tutaj jest bardziej wyrównana 

sytuacja, ponieważ w Szkole Podstawowej w Zaniemyślu na 1 etat obsługi przypada 32 uczniów,                    

w Śnieciskach 39, w Przedszkolu Samorządowym 21, a w Pigłowice 37, i zanim przejdę do 

klasyfikacji to jeszcze jedna rzecz, którą chciałem Państwu też powiedzieć, to był taki element                            

o którym też mówiłam w zeszłym roku, obiady, przygotowanie posiłków w placówkach na jeden etat 

pracownika kuchni, w Szkole Podstawowej w Zaniemyślu 45 obiadów dwudniowych, w Śnieciskach 

138 obiadów, fakt, że jednodniowych, ale gdybyśmy zbili to w dwudniowe to jest 69, w Przedszkolu 

Samorządowym 29, ale to są posiłki złożone, posiłek dzienny złożony z trzech posiłków                               

i w Pigłowicach 35 obiadów, tak, że tutaj można powiedzieć, że najwięcej obiadów jest 
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przygotowywanych przez obsługę Szkoły Podstawowej w Śnieciskach, i przechodząc płynnie do 

klasyfikacji uczniów, to jest taki prosty wykres, który pokazuje nam tylko tyle, że nikt nie skorzystał                  

z egzaminu poprawkowego i nikt nie powtarzał klasy, no i oby ten wykres zawsze pozostawał taki 

prosty bez żadnych dodatkowych, bez żadnych dodatkowych danych, a nie zawsze tak było, bo                        

w poprzednich latach rzeczywiście się zdarzały i poprawkowe egzaminy i repeta, tak, że oby tak było, 

średnie wyniki egzaminów ósmoklasisty w roku szkolnym 2019-20, tak jak zawsze pokazujemy 

wszystkie przedmioty, wyniki w procentach oraz porównanie szkół z poziomem województwa, 

powiatu i gminy, w tym roku możemy zauważyć, że rzeczywiście wybija się tutaj, wybijają się wyniki 

Szkoły Podstawowej w Śnieciskach, pozostałe wyniki są zbliżone i tylko w Szkole Podstawowej                       

w Zaniemyślu dzieci podchodziły do egzaminu z języka niemieckiego, bo tylko tam rzeczywiście ten 

język niemiecki jest i tutaj w podziale to tak wyglądało, że 47 osób zdawało język angielski, a 

niemiecki 23 osoby, jak spojrzymy na ten wykres to rzeczywiście widać, że nawet na poziomie 

województwa te wyniki Szkoły Podstawowej w Śnieciskach są naprawdę bardzo dobre, przedstawię 

też Państwu, bo do tego jestem zobligowana prawem, a nie mam tego w tej prezentacji tylko w tej 

dużej, przedstawię Państwu kwestię nadzoru pedagogicznego, nadzór pedagogiczny w tym roku był 

przeprowadzony dwukrotnie w Szkole Podstawowej w Śnieciskach i jednokrotnie w Szkole 

Podstawowej w Zaniemyślu, w Szkole Podstawowej w Śnieciskach przez dwa tygodnie listopada 2019 

roku przeprowadzana była ewaluacja problemowa, która dotyczyła kształtowania postaw i norm 

społecznych, to, czy szkoła wspomaga rozwój uczniów z uwzględnieniem ich indywidualnej sytuacji 

oraz badano czy rodzice są partnerami szkoły i placówki, ta ewaluacja została zakończona wynikiem 

pozytywnym, jeżeli chodzi o Szkołę Podstawową w Śnieciskach, to poza tą ewaluacją było 

przeprowadzenie monitoringu również przez Kuratorium Oświaty w Poznaniu, to był styczeń 2020 

roku, monitorowano realizację obowiązkowych zajęć wychowania fizycznego w szkole, tutaj 

przeprowadzony był monitoring, nie było wyników, była przeprowadzona ankieta, Szkoła 

Podstawowa w Zaniemyślu, w sierpniu, 6 sierpnia 2020 roku, kontrola planowa kuratorium, dotyczyła 

przygotowania szkoły do nowego roku szkolnego i tutaj ta kontrola przebiegła bez zastrzeżeń, kolejny 

slajd to działalność pozalekcyjna w jednostkach oświatowych, i w jednostkach oświatowych 

realizowane są zajęcia wyrównawcze, koła zainteresowań zajęcia sportowe, wychowawczo-

integracyjne, logopedyczne, zajęcia z pedagogiem, tak zwane inne, w których się mieszczą inne 

dodatkowe zajęcia, także w Szkole Podstawowej w Zaniemyślu tych zajęć było w liczbie godzin 

ogółem tygodniowo 36, w Śnieciskach 15, 42 w Pigłowicach i w Przedszkolu Samorządowym 4, 

zadania opiekuńcze jednostek oświatowych w roku szkolnym, tutaj zawsze wypisujemy dla Państwa 

wiedzy też ile dzieci jest dowożonych przez gminę w kolejnych placówkach, ile dzieci korzysta ze 

stołówek odpłatnie, nieodpłatnie, częściowo odpłatnie, ile korzysta ze świetlicy szkolnej, jak zawsze 

widzicie Państwo ta świetlica szkolna cieszy się ogromnym zainteresowaniem, tak samo dużym 
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zainteresowaniem co roku właściwie cieszą się dowozy do placówek, jak Państwo zauważycie 

korzystających ze stołówki odpłatnie w Przedszkolu Samorządowym w Zaniemyślu mamy liczbę od 

102 do 96, to jest zależne od tego czy jest tam kilka dzieci, które są na 5 godzin i wtedy one mają 

posiłek dzienny jakby złożony z dwóch posiłków, a nie z trzech, dlatego jest tutaj ta różnica w liczbie, 

następny slajd poproszę, to co nas boli najbardziej, źródła finansowania działu oświaty, jak Państwo 

widzicie staramy się zawsze na pierwszy plan wyciągnąć subwencję oświatową i jak widać ona 

zmniejsza się, zmniejszyła się jeżeli chodzi o 2019, to co zostało założone jest właściwie zrealizowane 

w 2020, i poza tymi innymi dotacjami, dochodami własnymi, które wypracowujemy, dotacjami 

właśnie celowymi, czy dotacją w zakresie wychowania przedszkolnego, która właściwie powinna też 

całkowicie pokryć wydatki związane z przedszkolem, proszę spojrzeć na przedostatni wiersz środki 

własne gminy, jakie ogromne środki własne musimy jako gmina dokładać do oświaty, nie ukrywamy, 

że tutaj te wymogi finansowe związane są głównie z podwyżkami nauczycieli i ze świadczeniami, w 

związku z powyższym widać różnicę między wykonaniem 2019 a planem 2020, to jest już ponad 

milion złotych, następny slajd poproszę, i w takim wykresie kołowym, żeby przedstawić obrazowo jak 

to wygląda, jak wygląda struktura wydatków w gminnych jednostkach i w CUW w roku budżetowym 

2020 wpisaliśmy tutaj CUW, ponieważ część zadań np. stypendia są wpisane w budżet CUW-u, w 

związku z powyższym, chociażby np. takie stypendia wójta gminy Zaniemyśl, czy dowozy, czy 

wydatki na artykuły spożywcze, tutaj przedstawiliśmy na wykresie kołowym jakie wydatki są 

najważniejsze, najważniejsze jeżeli chodzi o wielkość tych wydatków, to są wydatki stricte na szkołę 

podstawową, potem najwyższe na przedszkole, stołówki szkolne, zapewnienie bezpłatnych 

podręczników, bo to jest też ogromny dział, który jest też realizowany zarówno przez dyrektorów 

szkół, jak i pracowników Centrum Usług Wspólnych, budżety jednostek oświatowych CUW i dotacje 

dla szkół i przedszkoli w latach budżetowych 2019-2020 w podziale na konkretne placówki, także 

wiadomo, że ta placówka, która jest największa to jest udział kosztów najwyższy, a te najmniejsze 

placówki tutaj też pozwoliliśmy sobie, mimo, że nie jest to jednostka oświatowa, ale Centrum Usług 

Wspólnych w Zaniemyślu też pokazać, ponieważ to zawiera się w ogóle w budżecie oświaty, tak, że 

też pokazujemy tutaj jak wygląda wykonanie i plan w 2020, struktura wydatków gminy w jednostkach,  

przepraszam, bo ja tutaj po prostu tego nie doczytam, więc tu Państwu nie opowiem, mogę jedynie 

wspomnieć, że ten największy dział to są wydatki osobowe jeżeli chodzi o oświatę a cała reszta jak 

widać to są takie brzydko mówiąc dopełnienia, mimo że pozostałe działania związane                                  

np. z doskonalenia nauczycieli, czy autobusy szkolne, czy usługi remontowe z tego co widzę, to są 

takie rzeczy które na bieżąco musimy realizować, one rzeczywiście nie mają takiego dużego udziału     

w wydatkach, właśnie jak wydatki osobowe w oświacie, i tutaj Szanowni Państwo podsumowanie 

przeprowadzonych remontów, modernizacji w jednostkach oświatowych w tym roku powiedziałabym, 

że w zeszłym roku powiedziałabym bardzo skromnie w porównaniu do poprzednich lat, w Przedszkolu 
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Samorządowym była to wymiana balustrady, dwa parapety zewnętrzne, to jest jakby kontynuacja tego 

drobnego remontu wymiany schodów w Przedszkolu, tak, że tutaj chcieliśmy jeszcze to dokończyć, 

następnie w Szkole Podstawowej w Śnieciskach w ramach dotacji związanej „Posiłek w domu                       

i w szkole”, też postaraliśmy się o tą dotację, przeprowadziliśmy generalny remont szkolnej kuchni                               

i stołówki wraz z zakupami sprzętów, ogólna kwota to jest 60.110,97 zł. w tym z dotacji 38 tysięcy,                    

i kolejny wydatek który był wspomagany dotacją to wydatek związany z remontem pomieszczeń 

szatni damskiej i męskiej z sanitariatami, pomieszczeniem z prysznicami w ramach „Szatni na medal”, 

niejednokrotnie na sesji o tym programie rozmawialiśmy, w tym Programie zdobyliśmy 80.500,00 zł. 

dotacji, cały remont 161.844,34 zł., i jak Państwo widzicie ogólnie remonty 227.244,31 zł. w tym                      

z dotacji 118.500,00 zł. , dokonano też w zeszłym roku wymiany okien stolarki okiennej w budynku 

Szkoły Podstawowej w Pigłowicach, na niecałe 160 tysięcy, kolejny slajd to doposażenie jednostek                      

i to właśnie o czym chciałam wspomnieć poza tymi drobnymi wydatkami które Państwo widzicie                    

w tabeli wskazanymi w Przedszkolu Samorządowym w Zaniemyślu, to są takie bieżące zakupy, które 

wyszczególniliśmy no to mamy te duże zakupy związane z sytuacją zdalnego nauczania w zeszłym 

roku i tutaj pieniądze przeznaczone w ramach programu „Zdalna szkoła” i „Zdalna szkoła plus” to jest 

odpowiednio 59.999,88 zł. i 54.880,00 zł., właśnie na zakup tego sprzętu niezbędnego do pracy 

zdalnej, dynamika głównych rodzajów wydatków na oświatę i wychowanie w latach 2019-2000 to jest 

tak małym drukiem napisane, że może ja odnajdę to w swojej prezentacji i po prostu Państwu 

opowiem, ta pierwsza linia niebieska dotyczy wydatków osobowych, czyli wzrostu wydatków 

osobowych na przestrzeni, na przestrzeni tych lat, następnie dotacje i wydatki rzeczowe, wydatki 

rzeczowe to jest ta szara linia, jak widać te wydatki osobowe z roku na rok, jakby nam tutaj, nie jakby 

tylko właściwie rosną, jeżeli chodzi o dotacje to też w tym roku udało nam się, może nie było dużo 

dotacji, ale z samych kwot dotacji było sporo i ona troszeczkę urosła, natomiast jeżeli chodzi                                           

o wydatki rzeczowe, no to tutaj zdecydowany spadek, zmiany poziomu wynagrodzeń zasadniczych 

nauczycieli, zawsze staramy się tutaj, żeby przedstawić to w sposób taki widoczny, przedstawiamy 

Państwu mimo że jest to raport za konkretny rok szkolny, przedstawić Państwu właśnie kolejne lata 

jak to wyglądało, tak że w tym roku zdecydowaliśmy się pokazać te lata 2003-2016 kiedy no niewiele 

się w tych wynagrodzeniach zmieniało i kolejne lata, w których Państwo decydowało się 

rozporządzeniem wprowadzać podwyżki dla nauczycieli, widzimy, że te wynagrodzenia zasadnicze, 

bo to nie średnia wynagrodzeń, tylko wynagrodzenia zasadnicze nauczycieli, które stanowią właściwie 

wyłącznie podstawę ich wynagrodzeń, one rzeczywiście idą w górę tak, że zobaczymy jak to będzie                      

w kolejnych latach wyglądało, czy znowu w tym roku będziemy mieli nałożone te kolejne 5 %,                          

o którym się już wcześniej mówiło, tak, że, no zobaczymy jak to będzie wyglądało, natomiast 

rzeczywiście rządzący nie pozostawiają złudzeń, że te wynagrodzenia muszą po prostu iść                             

w górę i one były realizowane przez gminę i to jest, to by właściwie trzeba było połączyć, z tym, z tą 
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tabelą mówiącą o wydatkach, dlatego że subwencja nam nie rosła, mówi się, że subwencja zależna jest 

od liczby dzieci, no jeżeli jest zależna od liczby dzieci no niestety liczba dzieci nie zmienia się, nie 

wpływa na zmniejszenie liczby nauczycieli, nauczycielom trzeba zapłacić tak, że te pozostałe kwoty, 

po prostu dokłada gmina, i jeszcze na koniec, ponieważ występuje tutaj dla Państwa nie jako 

Sekretarz, ale jako pełniąca obowiązki dyrektora Centrum Usług Wspólnych chciałabym                          

w tym miejscu też podziękować pracownikom, chciałabym powiedzieć, że działając od 2017 roku                     

w niezmieniającym się składzie obsługujemy trzy jednostki oświatowe gminy, a od połowy 2019 roku 

ogromny dział dotacje dla jednostek niepublicznych, dotacje dla placówek niepublicznych oraz nadzór 

nad SIO w pełnym zakresie dotyczącym działania właściwie całej gminy to jest ogromny, ogromna 

praca jeżeli chodzi o sprawozdawczość, pięć osób w Centrum Usług Wspólnych na 4,13 etatu, 

obsługujemy 118 pracowników gminnych jednostek w zakresie pałacowym, kadrowym oraz 

księgowość i sprawozdawczość, zamówienia publiczne właśnie dla tych placówek, tak, że w tym 

miejscu sobie pozwolę podziękować pracownikom i zakończyć prezentację, dziękuję Państwu bardzo 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, dziękuję bardzo, czy Państwo Radni chcecie 

zadać pytania do przedstawionej informacji o stanie realizacji zadań oświatowych gminy Zaniemyśl za 

poprzedni rok 

 

Radny Tomasz Grabowski, to nie bardziej w formie pytania, tylko bardziej takie zaciekawienie, 

ponieważ gimnazja zamknęliśmy na przełomie 2018-19, a w zestawieniu na stronie 23 mamy 

informację, że w roku 2019-20 wydaliśmy jeszcze prawie 5 % kosztów na gimnazja 

Sekretarz Gminy Marta Tomys, tak, bo rzeczywiście jeszcze wydawaliśmy na te gimnazja te 

pieniądze, no tak to wyglądało, no bo to jest 2019 roku jeszcze kończyliśmy realizację tego co było                    

w roku poprzednim, tak, że te wydatki jeszcze były 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, nie widzę więcej pytań, bardzo dziękuję za 

przedstawioną informację 

 

8. Oświadczenie Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie wniosku Prokuratury Rejonowej                       

w Środzie Wielkopolskiej o zmianę uchwały Rady Gminy Zaniemyśl Nr XIII/106/2004                     

z dnia 15 marca 2004 r. w sprawie uchwalenia statutów Sołectw Gminy Zaniemyśl zmienioną 

uchwałą Rady Gminy Zaniemyśl Nr II/14/2018 z dnia 3 grudnia 2018 r. w sprawie zmiany 

statutów Sołectw Gminy Zaniemyśl. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, przechodzimy w takim razie do punktu ósmego 

porządku sesyjnego, czyli oświadczenie Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie wniosku Prokuratury 

Rejonowej w Środzie Wielkopolskiej o zmianę uchwały Rady Gminy Zaniemyśl numer XIII/106/2004                 

z dnia 15 marca 2004 roku w sprawie uchwalenia statutów sołectw gminy Zaniemyśl, zmienioną 

uchwałą Rady Gminy Zaniemyśl numer II/14/2018 z dnia 3 grudnia 2018 roku w sprawie zmiany 

statutów sołectw gminy Zaniemyśl, dnia 4 września 2020 roku do Przewodniczącej Rady Gminy 

Zaniemyśl wpłynął wniosek Prokuratury Rejonowej w Środzie Wielkopolskiej, Prokuratura Rejonowa 

w Środzie Wielkopolskiej, wniosek o zmianę uchwały Rady Gminy Zaniemyśl numer XIII/106/2004                   

z dnia 15 marca 2004 roku, w sprawie nadania uchwalenia statutów sołectw wraz z załącznikami 1-18, 

zmienionej Uchwałą Rady Gminy Zaniemyśl II/14/2018 z dnia 3 grudnia 2018 r. w sprawie zmiany 

statutu sołectw gminy Zaniemyśl, działając w oparciu o przepis art. 70 ustawy Prawo                               

o prokuraturze z dnia 28 stycznia 2016 r. wnoszę o zmianę przez Radę Gminy Zaniemyśl uchwały 

Rady Gminy Zaniemyśl XIII/106/2004 z dnia 15 marca 2004 r. w sprawie nadania uchwalenia 

statutów sołectw wraz z załącznikami 1-18 zmienionej Uchwałą Rady Gminy Zaniemyśl II/14/2018                 

z dnia 3 grudnia 2018 roku w sprawie zmiany statutów sołectw gminy Zaniemyśl, a w szczególności 

ppkt 1 § 2 załączników w postaci statutów sołectw do wspomnianej uchwały, który jest niezgodny                   

z art. 35 ust. 3 pkt 2, w związku z art. 36 ust. 1 i 2 ustawy o samorządzie gminnym, a niezgodność 

polega na nadaniu w statucie organowi uchwałodawczym, jakim jest zebranie wiejskie kompetencji do 

odwoływania Sołtysa oraz członków Rady Sołeckiej, i ppkt 2 § 21 ust. 1 i 2 załączników w postaci 

statutów sołectw do wspomnianej uchwały, które są niezgodne z art. 36 ust. 2 ustawy o samorządzie 

gminnym poprzez wprowadzenie do statutu ograniczeń dotyczących czynnego prawa wyborczego 

poprzez wprowadzenie dodatkowych warunków ważności wyborów, zastrzeżenie kworum dla 

ważności wyborów Sołtysa oraz członków Rady Sołeckiej, a także odwołania Sołtysa i członków Rady 

Sołeckiej, to jest wniosek, do tego wniosku jest również uzasadnienie, które zostało podpisane, ten 

wniosek został podpisany przez Zastępcę Prokuratora Rejonowego w Środzie Wielkopolskiej Panią 

Marlenę Migielicz, odczytam teraz Oświadczenie Rady Gminy Zaniemyśl: 

 

Zaniemyśl dnia 26 października 2020 r. 

  

Rada Gminy Zaniemyśl 

 

      Do 

      Prokuratury Rejonowej w Środzie Wielkopolskiej 

      ul. 20 Października 16, 63 – 000 Środa Wielkopolska 

 

Dotyczy: wniosku o zmianę uchwały Rady Gminy Zaniemyśl Nr XIII/106/2004 z dnia                       

15 marca 2004 roku w sprawie uchwalenia statutów sołectw Gminy Zaniemyśl zmienionej uchwałą        
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Nr II/14/2018 z dnia 3 grudnia 2018 roku w sprawie zmiany statutów sołectw Gminy Zaniemyśl 

doręczonego w dniu 9 września 2020 roku 

 

Oświadczenie 

 

Rada Gminy Zaniemyśl, obradując na sesji w dniu 26 października 2020 w Zaniemyślu wskazując na 

art. 22 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020 r. poz. 713 ze 

zm.), w związku z §21 pkt. 2 ppkt. 3 uchwały Rady Gminy Zaniemyśl Nr IV/35/2003 z dnia 27 

stycznia 2003 roku w sprawie statutu Gminy Zaniemyśl po zapoznaniu się z wnioskiem Prokuratury 

Rejonowej w Środzie Wielkopolskiej   

 

oświadcza, że 

 

w ocenie Organu stanowiącego Gminy Zaniemyśl §12 statutów sołectw Gminy Zaniemyśl nie jest 

sprzeczny z art. 35 ust.3 pkt. 2 w związku z art. 36 ust. 1 i 2 ustawy o samorządzie gminnym, a także 

§21 ust. 1 i 2 statutów sołectw Gminy Zaniemyśl nie jest sprzeczny z art. 36 ust. 2 ustawy o 

samorządzie gminnym  

 

Uzasadnienie 

 

Prokuratura Rejonowa w Środzie Wielkopolskiej w ramach uprawnienia wynikającego z art. 70 

ustawy z dnia 28 stycznia 2016 roku Prawo o prokuraturze (Dz. U. z 2016 r. poz. 177) wnioskiem                   

z dnia 4 września 2020 roku domaga się od Rady Gminy Zaniemyśl zmiany uchwały w sprawie 

statutów sołectw Gminy Zaniemyśl w zakresie §12 i §21 ust 1 i 2. Zdaniem Wnioskodawcy §12 jest 

niezgodny z art. 35 ust. 3 pkt. 2 w związku z art. 36 ust. 1 i 2 ustawy o samorządzie gminnym ze 

względu na nadanie Zebraniu Wiejskiemu kompetencji do odwoływania Sołtysa oraz członków Rady 

Sołeckiej a §21 ust. 1 i 2 jest niezgodny z art. 36 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym ze względu na 

ograniczenie czynnego prawa wyborczego poprzez wprowadzenie zastrzeżeń dotyczących kworum 

Zebrania Wiejskiego dla ważności wyborów Sołtysa oraz członków Rady Sołeckiej. W obu 

przypadkach Prokuratura Rejonowa w Środzie Wielkopolskiej powołuje się na orzecznictwo 

Wojewódzkich Sądów Administracyjnych i tak w odniesieniu do §12 wyrok WSA w Opolu z dnia                 

15 września 2009 roku Sygn. akt. II SA/Op/225/09, wyrok z dnia 18 stycznia 2007 roku Sygn. akt. II 

SA/ Op/592/06, wyrok WSA w Olsztynie z dnia 14 lutego 2017 roku Sygn. akt: II SA/Ol/1429/16 

stojąc na stanowisku iż art. 36 ust. 2 ustawy nadaje Zebraniu Wiejskiemu wyłącznie kompetencje 

uchwałodawcze, co oznacza że Zebranie Wiejskie nie posiada w trakcie kadencji uprawnień odwołania 
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Sołtysa oraz członków Rady Sołeckiej. W przypadku §21 ust. 1 i 2 Wnioskodawca powołuje się na 

wyrok WSA w Gorzowie Wielkopolskim z dnia 29 października 2019 roku Sygn. akt: II 

SA/Go/466/19, w którym stwierdza się, że art. 36 ust. 2 ustawy stanowi regulację kompletną, dlatego 

nie może istnieć zastrzeżenie kworum dla ważności wyboru Sołtysa lub członków Rady Sołeckiej.  

Rada Gminy Zaniemyśl w odniesieniu do §12 uważa, że ustawodawca kierując się zasadą 

samodzielności pozostawił kwestie regulacji odwołania Sołtysa, czy członków Rady Sołeckiej                            

w zapisach statutów jednostek pomocniczych. W przypadku statutów sołectw Gminy Zaniemyśl                    

§12 stanowi o uprawnieniu Zebrania Wiejskiego do odwołania obu Organów przed upływem kadencji, 

jeżeli nie wykonują swoich obowiązków, naruszają postanowienia statutu i uchwały Zebrania 

Wiejskiego lub dopuścili się czynu dyskwalifikującego w opinii publicznej. Brak więc rozwinięcia                 

w statucie normy kompetencyjnej zawartej w art. 36 ust. 2 w związku z art. 35 ust. 3 pkt. 2 ustawy co 

do możliwości odwołania obu Organów prowadzi do wniosku, że Sołtys i członkowie Rady Sołeckiej 

nawet w przypadku nie wywiązywania się ze swoich obowiązków nie mogą być pozbawieni funkcji 

przed upływem kadencji. Wojewódzki Sąd Administracyjny w Gorzowie Wielkopolskim w wyroku                    

z dnia 9 września 2020 roku w sprawie o Sygn. akt: II SA/Go/347/20 stwierdził, że nie można uznać, 

aby przyznanie Zebraniu Wiejskiemu , jako organowi uchwałodawczemu kompetencji do odwołania 

Sołtysa i członków Rady Sołeckiej w sposób istotny naruszało prawo. Nade wszystko należy mieć na 

uwadze konstytucyjną zasadę samodzielności jednostki samorządu terytorialnego, o której mowa                     

w art. 165 ust. 2 Konstytucji Rzeczpospolitej Polskiej. 

W przypadku zarzutu do §21 ust. 1 i 2 stanowiącego o wymaganej obecności uprawnionych do 

głosowania mieszkańców dla dokonania ważnego wyboru Sołtysa i członków Rady Sołeckiej Organ 

stanowiący Gminy Zaniemyśl podnosi, że w ustawie o samorządzie gminnym zawarte są normy 

równoważne, a więc art. 36 ust. 2 mówiący o tym ,że Sołtys oraz członkowie Rady Sołeckiej 

wybierani są przez stałych mieszkańców sołectwa , nie może być interpretowany w oderwaniu od art. 

35 ust.1 ustawy, w którym powiada się, że organizację i zakres działania jednostki pomocniczej 

określa rada gminy odrębnym statutem po przeprowadzeniu konsultacji z mieszkańcami. Statut 

zgodnie z art. 35 ust. 3 pkt. 2 ustawy winien więc określać zasady i tryb wyboru organów jednostki 

pomocniczej ale wyłącznie przy współudziale substratu osobowego, który tworzą mieszkańcy gminy. 

Oni mają prawo do wyrażania opinii i zgłaszania uwag w ramach konsultacji społecznych między 

innymi w zakresie zasad i trybu wyborów organów jednostki pomocniczej. Powyższe potwierdza 

wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Kielcach z dnia 27 sierpnia 2020 roku Sygn. akt: II 

SA/Ke/602/20. W tym stanie rzeczy statutowa aktywizacja stałych mieszkańców sołectwa                              

w ustanowieniu progów liczby mieszkańców dla ważnego wyboru Sołtysa i Rady Sołeckiej nie może 

być unicestwiana przez art. 36 ust.2 ustawy, ponieważ art. 35 ust. 1 ustawy zawiera regulację szerszą, 
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polegającą na nadaniu mieszkańcom w drodze konsultacji uprawnień w kształtowaniu między innymi 

zasad wyboru Organów sołectwa.  

Mając powyższe na uwadze Rada Gminy Zaniemyśl zajmuje stanowisko jak w oświadczeniu. 

Rada Gminy Zaniemyśl, w ramach kształtowania praworządności wyraża chęć dalszej współpracy                      

z Prokuraturą Rejonową w Środzie Wielkopolskiej.  

 

Otrzymuje: 

1. Prokuratura Rejonowa w Środzie Wielkopolskiej 

2. a / a  

   

      Na podstawie §16 ust. 1 statutu Gminy Zaniemyśl 

     Przewodnicząca Rady Gminy Zaniemyśl Justyna Dąbrowska 

 

czy Państwo Radni chcecie jeszcze wnieść zmiany do zaproponowanego tekstu oświadczenia, jeżeli 

nie to proszę o podłączenie glosowania 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Oświadczenia Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie wniosku Prokuratury Rejonowej w Środzie 

Wielkopolskiej o zmianę uchwały Rady Gminy Zaniemyśl Nr XIII/106/2004 z dnia 15 marca 2004 r. 

w sprawie uchwalenia statutów Sołectw Gminy Zaniemyśl zmienioną uchwałą Rady Gminy 

Zaniemyśl Nr II/14/2018 z dnia 3 grudnia 2018 r. w sprawie zmiany statutów Sołectw Gminy 

Zaniemyśl 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Marek Stroiwąs, 

Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (4) 

Kamila Kołacka, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski 

 

9. Podjęcie uchwał: 

 

1) projekt uchwały w sprawie skargi na działanie Wójta Gminy Zaniemyśl przedstawiła Radna 

Katarzyna Gomułkiewicz 

Uwag nie zgłoszono 
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Głosowano w sprawie: 

skargi na działanie Wójta Gminy Zaniemyśl 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Marek Stroiwąs, 

Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (4) 

Kamila Kołacka, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski 

 

Uchwała nr XXV/178/2020 stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu 

 

2) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2020 przedstawiła Pani 

Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

Uwag nie zgłoszono 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, ja tylko dodam, że tą uchwałą wprowadzamy 

zmiany, które przegłosowały podczas zebrań sołeckich, zebrania sołeckie, dotyczące ich funduszy 

sołeckich na rok 2020, czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, do Pani Skarbnik, jeżeli 

nie, to bardzo proszę o głosowanie 

 

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2020 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-

Gawlak 

PRZECIW (1) 

Paweł Kurpik 
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NIEOBECNI (4) 

Kamila Kołacka, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski 

 

Uchwała nr XXV/179/2020 stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler, chciałam tylko dodać na komisji Pani Radna Gomułkiewicz 

pytała o środki na Program ochrony nad zwierzętami bezdomnymi, teraz po zmianach, tą uchwałą, te 

środki będą wynosiły 36.100,00 złotych 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, dziękuję w imieniu Pani Przewodniczącej, która o to pytała 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler, to przepraszam 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, ważne że się dowiedzieliśmy, dziękuję bardzo 

 

3) projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl 

przedstawiła Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

 

Uwag nie zgłoszono 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-

Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Bartosz Biskup 

NIEOBECNI (4) 

Kamila Kołacka, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski 
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Uchwała nr XXV/180/2020 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

 

10. Wolne głosy i wnioski. 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, mam takie drobne pytanie, ponieważ mam wrażenie, że dość 

intensywnie tutaj gmina zachęca mieszkańców do głosowania w projekcie „Biało-Czerwona”, była                   

o tym mowa i na sesji, na stronie internetowej na Facebooku gminy już kilkukrotnie, dlatego chciałam 

zapytać Panią Sekretarz, czy jest ze strony pracowników urzędu, pomysł gdzie ten maszt z nową flagą 

ewentualnie mógłby powstać, bo myślę, że to byłoby dobrą motywacją dla mieszkańców, żeby jednak 

wziąć udział w tym głosowaniu, gdyby wiedzieli, gdzie konkretnie ma stanąć ten obiekt, jakby co to ja 

mam pomysł 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, Pani Sekretarz bardzo proszę 

Sekretarz Gminy Marta Tomys, odpowiem zaproszeniem do inicjatywy, nie potrafię odpowiedzieć 

Pani na to pytanie, czy Pani Magda Strugarek, która jest opiekunem tego programu ma taki pomysł nie 

rozmawiałam, proszę wybaczyć, nie rozmawiałam z nią na ten temat, zapraszam do współpracy, na 

pewno koleżanka będzie zadowolona jak będzie widziała, że jest takie zainteresowanie, tak, że na ten 

moment nie udzielę Pani takiej informacji 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, ja mogę od razu się podzielić, bo ja bym widziała to, jeżeli 

oczywiście uda się zachęcić tych brakujących kilku dziestu mieszkańców do głosowania, przy 

świetlicy Jaszkowie, bo podobne tego typu obiekty w gminie, czy świetlice, czy place zabaw właśnie 

są wyposażone w maszty, na które są wyciągane flagi podczas świąt państwowych, a w tym miejscu 

jest nowa świetlica, nowy plac, a właśnie nie ma tego masztu na flagę narodową więc może tam 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska,  bardzo dobry pomysł, tak proszę bardzo 

Sekretarz Gminy Marta Tomys, myślę, że koleżanka nas ogląda, nie będę musiała jej tego 

przekazywać, jakby tutaj myślenie nad tym pomysłem jest cały czas przed nami, nie mamy tak dobrze 

jak gmina Krzykosy chyba, prawda, tak, Krzykosy już mają, tak, że jeszcze chwila przed nami                        

i zobaczymy jak to będzie wyglądać 

Radny Tomasz Grabowski, mam takie informacje, tak to nazwę, bo nie powiem, że skargi, ale 

informacje od mieszkańców gminy Zaniemyśl, że coraz częściej powtarzają się właśnie luźno 

biegające psy, atakujące już w tej chwili inne osoby i zwierzęta, i prośba, żeby coś z tym gmina, czy 

służby weterynaryjne zrobiły, to jest jeden temat, i drugi temat już bardziej informacyjnie, byłem 
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ostatnio wyrobić paszport, mamy punkt w Środzie Wielkopolskiej i Panie bardzo prosiły, żeby na 

stronie gminy czy jakąś informację umieścić, że nie musimy jeździć do Gniezna, nie musimy jeździć 

do Poznania, one wręcz proszą o taką informację do zawieszenia, ponieważ jeżeli nie będziemy z tego 

korzystać to punkt zostanie zamknięty, dziękuję 

Sekretarz Gminy Marta Tomys, ja sobie pozwolę odpowiedzieć w imieniu pracowników, którzy się 

tymi interwencjami związanymi z bezpańskim rozumiem psami, nie pańskimi, które uciekły i atakują 

inne psy po domostwach okolicznych, tylko mówimy o bezpańskich psach, to tutaj te interwencje są 

na bieżąco podejmowane i taki apel też do mieszkańców, że jeżeli coś takiego się dzieje, a gmina 

jeszcze nie wie, to prosimy bardzo o informację, przekazanie tych informacji pracownikom, którzy się 

tym zajmują, na pewno nie było takich sytuacji, żeby jakiś problem został pozostawiony bez 

interwencji, ale rozumiem że rozmawiamy o bezpańskich psach 

Radny Tomasz Grabowski, tego nie wiem, bo nikt psów nie pytał, czy są pańskie czy bezpańskie, 

przecież biegają po Zaniemyślu i po parku, gdzie ostatnio miała miejsce sytuacja wczoraj, że 

zaatakowały jednego małego psa z właścicielami na spacerze, dwa tygodnie temu 

Sekretarz Gminy Marta Tomys, te psy nie są bezpańskie tylko są właściciela, któremu uciekły                       

z posesji, także tutaj też proszę wybaczyć, no ale takich interwencji nie podejmujemy, to właściciel 

jest odpowiedzialny za swoje zwierzę 

Radny Tomasz Grabowski, okej, żadna kara administracyjna w sytuacji niedopilnowania zwierzęta?, 

to ludzie odpowiadają za zwierzęta, nie w drugą stronę, że psy mają się pilnować same gospodarstwa 

Sekretarz Gminy Marta Tomys,  no to już chyba pytanie do Pana Radcy 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, bardzo proszę Pana Radcę, jeżeli może nam 

udzielić tej odpowiedzi  

Radca Prawny Marek Grzelak, Pani Przewodnicząca, proszę Państwa, Panie Radny, zgodnie                        

z regulacją zawartą w kodeksie cywilnym, zdaje się, że to jest art. 326 tegoż kodeksu, powiada się, że 

kto zwierzę chowa albo nim się posługuje jest bezpośrednio odpowiedzialny za szkody, które 

wyrządziło, bez względu na to czy zwierzę znajdowało się pod jego opieką czy nie, czyli tutaj sugestia 

Pani Sekretarz jest jak najbardziej trafna, w zakresie rozstrzygnięć prawnych jest tak, że właściciel 

zwierzęcia ponosi obostrzoną odpowiedzialność za szkody, które to zwierzę wyrządziło, i jeśli są 

osoby poszkodowane, to tutaj mogą kształtować roszczenie cywilnoprawne odszkodowawcze wobec 

właściciela psa 



str. 23 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, dziękuję, nie widzę dalszych głosów w wolnych 

głosach i wnioskach to może ja tutaj mam jeszcze jeden 

Radny Tomasz Grabowski, a propos tego punktu paszportowego, czy może gdzieś na stronie 

zamieścić jakąś 

Sekretarz Gminy Marta Tomys, tak 

Radny Tomasz Grabowski, ok dziękuję 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, dobrze, w takim razie może ja zacznę od 

informacji, które wpływają do mnie w związku z prowadzeniem sesji, jak Państwo widzicie sesja jest 

ograniczona do minimum ze względu na trwającą pandemię, mieszkańcy zgłaszają się z różnymi 

pismami prosząc o odczytanie ich podczas wolnych głosów i wniosków, co zaraz uczynię, ale najpierw 

przeprowadzę analizę oświadczeń majątkowych Radnych Gminy Zaniemyśl za rok 2019, dlatego że 

jestem do tego zobowiązana do dnia 30 października, zgodnie z art. 24 h ustawy o samorządzie 

gminnym, Radni zobowiązani są do złożenia Przewodniczącej Rady Gminy oświadczeń majątkowych 

według stanu na dzień 31 grudnia roku poprzedniego, czyli w naszym wypadku był to stan na 31 

grudnia 2019 roku, w tym roku termin złożenia oświadczeń majątkowych wraz z kopią rocznego 

zeznania podatkowego ze względu na panujący stan epidemiologiczny został wydłużony i mijał                     

31 maja 2020 roku, kopie oświadczeń wraz z rocznym zeznaniem podatkowym zostały przekazane do 

analizy Naczelnikowi Urzędu Skarbowego w Środzie Wielkopolskiej w przypadku radnych,                            

a w przypadku Przewodniczącej Rady Gminy do Wojewody Wielkopolskiego, tak jak mówiłam 

jestem zobowiązana do przedstawienia analizy oświadczeń majątkowych do dnia 30 października,                      

i  tak, wszyscy Radni złożyli oświadczenia w terminie, w toku analizy oświadczeń majątkowych 

Radnych Naczelnik Urzędu Skarbowego w Środzie Wielkopolskiej stwierdził nieprawidłowości                           

w oświadczeniach majątkowych 7 Radnych, uchybienia te miały w większości charakter formalny                         

i dotyczyły m.in. nieokreślenia przynależności zasobów pieniężnych mienia ruchomego oraz 

zobowiązań do majątku odrębnego bądź wspólnoty małżeńskiej, nie podania tytułu prawnego do 

nieruchomości, określenia zasobów pieniężnych czy kwoty zadłużeń na inny dzień niż 31.12.2019 

roku, rozbieżności między zeznaniami podatkowymi a oświadczeniami majątkowymi, część 

nieprawidłowości może być skutkiem braku dokładności przy sporządzaniu oświadczenia, jeżeli 

chodzi o Wojewodę Wielkopolskiego, do dnia dzisiejszego nie otrzymałam informacji dotyczącej 

analizy oświadczenia Przewodniczącej Rady Gminy, Radni, w którzy oświadczeniach majątkowych 

zostały wskazane nieprawidłowości, zostaną o tych uchybieniach poinformowani pisemnie, tak aby                

w przyszłym roku nie zostały popełnione podobne błędy, treść pisma Naczelnika Urzędu Skarbowego 

w Środzie Wielkopolskiej wraz ze wskazanymi nieprawidłowościami w oświadczeniu majątkowym 
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Radnego zostanie przekazana bezpośrednio zainteresowanemu Radnemu, to, jeżeli chodzi o analizę 

naszych oświadczeń majątkowych, i teraz pismo, które wpłynęło dzisiaj do Rady Gminy Zaniemyśl a 

także do Urzędu Gminy Zaniemyśl, przekażę to pismo, na moje ręce zostało skierowane, przekażę to 

pismo w komplecie Panu Wójtowi, pismo jest z Ochotniczej Straży Pożarnej w Zaniemyślu, Zarząd 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Zaniemyślu informuje, że w związku z notorycznie powtarzającą się 

sytuacją poruszaną wielokrotnie na zebraniach sprawozdawczych Ochotniczej Straży Pożarnej                          

w Zaniemyślu, dotyczących badań lekarskich członków OSP w Zaniemyślu biorących bezpośredni 

udział w akcjach ratowniczo - gaśniczych, chcielibyśmy zwrócić uwagę na fakt, iż strażacy                              

z Zaniemyśla są to osoby, które pracują zawodowo w różnego rodzaju firmach, badania strażaków, na 

które jesteśmy kierowani przez Urząd Gminy w Zaniemyślu, do tej pory polegają na kilku wizytach, 

czasami nawet pięciu, sześciu w placówce do której gmina, w placówce do której Gmina Zaniemyśl 

podpisuje umowę, zdajemy sobie sprawę, że osoba która zajmuje się podpisaniem umowy kieruje się 

dobrem urzędu i najtańszą ofertą, jednak w sąsiednich gminach powiatu średzkiego strażacy są 

kierowani na badania, które załatwiają praktycznie jednego dnia i wielokrotnie to było poruszane a 

pracownik odpowiedzialny otrzymał adresy tych placówek, przykładem może być druh Paweł 

Gromada, który nie skorzystał ze skierowania do placówki wskazanej przez urząd gminy, z powodu 

braku możliwości spowodowanych pracą zawodową, druh Paweł wykonał badania w ciągu jednego 

dnia, po wcześniej umówionej wizycie, pragniemy nadmienić, że taką formę badań realizują sąsiedniej 

gminy naszego powiatu, druh Paweł zwrócił się do pracownika gminy o zwrot kosztów jakie poniósł 

za badania, przedstawiając fakturę VAT i usłyszał, strażacy z Zaniemyśla nie będą wybierali 

placówek, do których będą jeździć, przypominamy, że jesteśmy ochotnikami, a aby zrobić badania 

praktycznie każdy z nas musi poświęcić pięć do sześciu dni urlopu wypoczynkowego, zdajemy sobie 

sprawę, że może to nie problem dla pracownika samorządowego, aby wykonać takie badania, gdyż 

zapewne wykonuje je w godzinach pracy, ale zadajmy sobie pytanie, kto jadąc na badanie brałby urlop 

wypoczynkowy, moglibyśmy jeszcze wymieniać kilka kwestii, jak brak konsultacji dotyczących slipu 

do wodowania łodzi, a także zainteresowania w kwestii zakupu środków ochrony osobistej strażaków 

OSP, biorących bezpośredni udział w akcjach ratowniczych, zgodnie z wytycznymi komendanta 

głównego PSP dotyczących COVID 19, których do dnia dzisiejszego nie otrzymaliśmy, kto z Państwa 

uczestniczyłby w akcjach bez podstawowego zabezpieczenia, można by wymieniać jeszcze długo, ale 

w tej gminie OSP Zaniemyśl traktowane jest jak przysłowiowe piąte koło u wozu, z wyrazami 

szacunku Zarząd OSP w Zaniemyślu, do tego pisma została dołączona notatka służbowa, odczytam ją, 

w  dniu 23 października 2020 roku w końcu otrzymaliśmy odpowiedź na maila z dnia 15 października 

2020 roku dotyczącej zakupu środków ochrony indywidualnej strażaków w akcjach związanych                      

z COVID 19, pragnę zaznaczyć, że odpowiedź na e-maila była po uprzednim telefonie do pracownika 

urzędu gminy zajmującego się sprawami p-poż. w dniu 23 października 2020 roku, gdzie otrzymałam 
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odpowiedź cytuję, że straż w Zaniemyślu nie jest pępkiem świata, w dniu 26 października wykonałem 

telefon do komendy PSP w Środzie Wielkopolskiej, gdzie skonsultowałem treść e-maila otrzymanego 

od pracownika urzędu gminy, odpowiedź jaką otrzymałem brzmi - zgodnie z ustawą za zabezpieczenie 

jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w gminie odpowiedzialna jest właśnie gmina, Komenda może 

nas jedynie wspomóc lecz jej zasoby nie są w stanie zapewnić nam tej odpowiedniej ochrony, stosunek 

i odpowiedź, a w większości przypadków jakikolwiek brak jest karygodny i poniżający dla nas 

społeczników, bardzo proszę o jak najszybsze zapewnienie jednostce OSP Zaniemyśl środków zgodnie 

z zapotrzebowaniem, zdrowie ratowników jest najważniejsze, a środki na ten cel, myślę że w urzędzie 

gminy zostaną zapewnione, z wyrazami szacunku Zastępca Naczelnika OSP Zaniemyśl druh Paweł 

Gromada, do tej notatki służbowej zostały podłączone e-maile, korespondencja z Urzędem Gminy 

Zaniemyśl no i zapotrzebowanie, które Strażacy zrobili 15 października oraz pismo Komendy 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Środzie Wielkopolskiej, dotyczące postępowania                           

w przypadku działań realizowanych przy zagrożenia koronawirusem, COVID 19 i też potrzeb jakie, co 

powinno być, w co powinna być wyposażona straż pożarna, myślę że całą tą dokumentację, która 

została złożona na moje ręce, pewnie byłaby również złożona na Pańskie ręce, Panie Wójcie, przekażę 

ją po sesji i myślę, że sprawa zostanie szybko i pozytywnie wyjaśniona, i teraz, tak jak tutaj już było 

wcześniej wspomniane koronawirus jeszcze w marcu, czy w kwietniu, czy na początku roku omijał 

nasz powiat, w tej chwili bardzo wielu mieszkańców naszego powiatu, także gmina choruje, czy jest 

objęte kwarantanną, mogę mieć tylko prośbę do mieszkańców gminy, do sąsiadów aby zainteresowali 

się co dzieje się u ich sąsiadów i pomagali, zwłaszcza seniorom, którzy też są ograniczeni, jeżeli 

chodzi o wyjścia, a także o rodziny objęte kwarantanną, czy innymi obostrzeniami, ja tylko pragnę 

przypomnieć, że od początku naszej kadencji nasze numery telefonów, numery telefonów Radnych 

znajdują się na stronie internetowej Gminy Zaniemyśl w zakładce Rada Gminy Zaniemyśl, jeżeli 

Państwo będziecie potrzebowali pomocy proszę z niej skorzystać, jesteśmy do Państwa dyspozycji, 

tak, że myślę, że w miarę swoich możliwości również jesteśmy w stanie pomóc, i jeszcze jedna akcja, 

która obiega gminę Zaniemyśl, jest to pomoc dla Antka, małego Antka z Kępy, wiele osób z gminy 

Zaniemyśl już zaangażowało się w tą akcję, żeby pomóc małemu chłopcu, wrócić do zdrowia i jest to 

na stronach akcji Się pomaga, można wpłacać darowizny na rzecz zdrowia tego małego chłopczyka, 

również jest akcja Koła Gospodyń Wiejskich w Lubonieczku, licytacje dla Antka z Kępy, gdzie wielu 

mieszkańców wystawia różne produkty, różne rzeczy, które można licytować i wpłacać te pieniążki, 

żeby pomóc wyzdrowieć małemu chłopcu mieszkańcowi gminy Zaniemyśl, tak, że zachęcam Państwa 

do wzięcia udziału w tej akcji i do pomocy małemu Antkowi, z mojej strony to wszystkie informacje  
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11. Zamknięcie sesji.  

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, chciałabym podziękować za dzisiejszą Państwa 

obecność i zamykam obrady XXV sesji Rady Gminy Zaniemyśl, dziękuję i do widzenia 

Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Justyna Dąbrowska 

  

  

 

przygotował(a): Barbara Madajczak 
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